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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Polt Péter, legfőbb ügyész 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hol tartanak a nyomozások a KRÉTA rendszert ért 
támadással kapcsolatban?" 

Tisztelt Legfőbb Ügyész Úr!

Sajtóhírek  szerint  néhány héttel  ezelőtt  adathalász  támadás érte  a  Köznevelési  Regisztrációs  és
Tanulmányi Alaprendszer, azaz a KRÉTA fejlesztőcégét, az eKRÉTA Informatikai Zrt.-t. A támadás
a  források  szerint  sikeres  volt,  így  a  támadó  illetéktelen  hozzáférést  szerezhetett  a  közoktatás
minden intézményében kötelezően használt  adminisztrációs  rendszer  adataihoz.  Amennyiben  ez
igaz,  akkor  valamennyi  diák  összes,  a  KRÉTA-ban  kezelt  adata  kiszivároghatott,  a  diákok
fogyatékosságai,  magatartászavarai,  amelyek  minősített  adatok,  felmentések,  igazolások,
egészségügyi  adatok,  pedagógusok és más alkalmazottak HR-adatai,  intézmények költségvetése,
gazdálkodása, intézmények iktatott dokumentumai.

Információk szerint a támadás még szeptemberben történt, amit megerősít, hogy szeptember 20-i
keltezéssel  a  KRÉTA  Tudásbázis  nevű  hivatalos  információs  oldalon  jelent  meg  adathalász
veszélyre való figyelmeztetés. Az adatvédelmi incidenseket az Európai Unió adatvédelmi rendelete,
a  GDPR értelmében az adatkezelő köteles alapesetben 72 órán belül  bejelenteni.  Ez a Nemzeti
Adatvédelmi  és  Információszabadság  Hatóság  tájékoztatása  szerint  sem a  fejlesztő  cég,  sem a
Belügyminisztérium részéről nem történt meg, ami hivatali kötelesség megsértésének gyanúját is
felvetheti. Az pedig köztudomásúnak mondható, hogy sem 1,8 millió diák, sem több mint százezer
pedagógus nem kapott értesítést az adatait ért jogsértésről. Arról, hogy a kormányzat részéről tettek-
e feljelentést  a  Btk.  szerinti  információs rendszer  vagy adat  megsértésének bűntette  miatt,  nem
adtak tájékoztatást.

Minderre való tekintettel kérdezem:

1.  A  kormányzat  részéről  tettek-e  feljelentést  a  KRÉTA  rendszert  ért  támadással
kapcsolatban?



 
2.  Folyamatban  van-e  büntetőeljárás  az  adatvédelmi  incidens  NAIH  részére,  illetve  az
érintettek  számára  való  tájékoztatás  elmaradása  ügyében?  Amennyiben  igen,  milyen
megállapítást tettek eddig a nyomozó hatóságok?

3.  Folyamatban  van-e  büntetőeljárás  a  információs  rendszer  vagy  adat  megsértésének
bűntette miatt? Amennyiben igen, milyen megállapítást tettek eddig a nyomozó hatóságok?

Várom válaszát.
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